
 
 ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA 

CELEBRADA PEL PLE DE L'AJUNTAMENT 
EL DIA 30 DE GENER DE 2014 

 
 
Membres assistents: 
  
 Miquel Enseñat Riutort 
 Francisca A. Torres de la Fuente 
 Maria Ramón Salas 
 Antonio Asensio Campoy 
 Miquel Bernat Bosch 
 Julio Dalmau de Mata 
 Dolors Nadal Llinas 
 Vicenç Vidal Matas 
 Severiano Quevedo Mora 
 Margarita Alemany Alorda 
 Alberto Salido Malberti 
 
 
 A la Vila d'Esporles, Comunitat Autònoma de les Illes Balears, essent les denou hores i 
trenta minuts de dia 30 de gener de 2014, es reuneix a la Sala d'Actes de la Casa de la Vila, en 
primera convocatòria, el Ple de la Corporació sota la Presidència del Sr. Batle,  Miguel Ensenyat 
Riutort, i amb l’assistència dels senyors regidors que es relacionen a l’encapçalament, amb 
l’objecte de celebrar sessió ordinària i en ella tractar els assumptes inclosos a l’ordre del dia, el 
qual fou degudament notificat. Assisteix com a Secretari la  Sra. Maria Dolores Sureda Trujillo. 
 
 
ACTA ANTERIOR.- El Sr. President pregunta si qualque membre de la Corporació ha de fer 
qualque observació a l’acta de la sessió ordinària de dia 28 de novembre de 2013. 
 
 No es presenta cap observació, i sotmesa a votació es aprovada per unanimitat. 
 
 
 
CORRESPONDENCIA I DISPOSICIONS OFICIALS.-  A l’apartat de correspondència, es dóna 
compte de la correspondència  haguda des de l’últim ple, registre d’entrada del núm. 4529/13 al 
315/14. Així com es donen a coneixia les disposicions oficials més rellevants hagudes des de 
l’últim ple. 
 
 
DECRETS DE BATLIA.- La Secretària dóna compte dels decrets de Batlia haguts des de l’últim 
Ple  del núm. 205/13 al  27/14.     
 
 
DECRETS A RATIFICAR.- La Secretaria, dóna lectura als següents Decrets de Batlia per 
ratificar: 
 

RESOLUCIÓ DE PRESIDÈNCIA núm.  482   /13 
 

 



 Vista la Resolució del conseller d’Agricultura, Medi Ambient i Territori del Govern de 
les Illes Balears, de convocatòria pública per a la presentació de sol·licituds de subvenció, per 
dur a terme accions en matèria de protecció i conservació del patrimoni cultural per part de 
les entitats públiques de les Illes Balears previstes en el Programa Operatiu FEDER 2007-
2013,  
 
 HE RESOLT: 
 
 1r.- Sol·licitar una subvenció per reformar l’edifici de la Casa des Poble, ubicat a la 
Casa des Poble, núm. 8, del tm. d’Esporles, per poder ser utilitzat com a teatre, per un total 
del  50% del pressupost d’execució de les obres, fixat en 254.533,81 euros. 
 
 2.- Habilitar la corresponent partida pressupostària per fer front a la despesa 
adequada de l’import de 127.266,91 euros, que aportarà l’Ajuntament per a desenvolupar 
correctament l'actuació per la qual es sol·licita l' ajuda, en cas de que ens sigui atorgada la 
subvenció. 
 
 3r.- Presentar aquesta Resolució al proper Ple per a la seva ratificació. 
 
 
Sotmès a ratificació el Decret fou aprovat amb el següent resultat: 
 

- Sis (6) vots a favor del PAS – PSM  
- Cinc (5) abstencions del PP i PSOE 

 
 
BAIXES I DEVOLUCIONS.- La Secretaria, Maria Dolores Sureda Trujillo dóna lectura a la 
següent:  
 

P R O P O S T A   B A I X A   D E   R E B U T S 

Examinada la documentació que s’adjunta, rebuda dels Serveis de Recaptació de Tributs de la 
Conselleria d’Hisenda i Pressuposts del Govern de les Illes Balears, es proposa la baixa dels 
esmentats rebuts. 
 
CONCEPTE: MULTES DE TRANSIT 

Minoració per cobrament amb reducció 01/04/13 31/10/13 89 5.100,00 

Per falta d’identificació conductor 01/04/13 31/10/13 1 200,00 

Baixes generals 01/04/13 31/10/13 9 1.090,00 

  totals  6.390,00 

 

PROPOSTA BAIXA DE REBUTS 

 
Examinada la documentació que s’adjunta, rebuda dels Serveis de Recaptació de Tributs de 
la conselleria d’Hisenda i Pressupost del Govern de les Illes Balears, es proposa la baixa dels 
esmentats rebuts. 
 

Cobrança període de liquidació Import  
 

Executiva 01/07/2013 al 30/09/2013 5.778,45 € 



 

 

 
 

PROPOSTA BAIXA DE REBUTS 
 
Examinada la documentació que s’adjunta, rebuda dels Serveis de Recaptació de Tributs de la 
Conselleria d’Hisenda i Pressuposts del Govern de les Illes Balears, es proposa la baixa dels 
esmentats rebuts. 
 
CONCEPTE: MULTES DE TRANSIT 

Motiu Periode Num Denuncies Import (€) 

Fi procediment administratiu 01/14/13 31/10/13 8 1.355,44 

Altres motius 01/04/13 31/10/13 2 280,00 

   totals 1.635,44 

 
 
Sotmesa a votació la proposta fou aprovada per unanimitat dels assistents. 
 
 
ADJUDICACIO CONTRACTE FEMS.- El Sr. Vicenç Vidal Matas, dóna lectura a la següent: 
 

P R O P O S T A 
  
    Vist el resultat de les valoracions de les propostes presentades, la Mesa acorda proposar al 
Ple de l’ajuntament l’adjudicació del concurs-  procediment obert  de la gestió del servei públic 
de recollida  i transport dels residus generats al terme municipal d’Esporles, inclosa la gestió 
del parc verd, amb un projecte d’inserció sociolaboral a la fundació Deixalles per haver 
obtingut la major puntuació respecta de les altres ofertes, es per la qual cosa que venc a 
proposar el ple el següent acord: 
 
1.- Aprovar contractar la gestió del servei públic de recollida  i transport dels residus generats 
al terme municipal d’Esporles, inclosa la gestió del parc verd, amb un projecte d’inserció 
sociolaboral , amb la Fundació Deixalles, per un import  total anual de (202.240,26) dos-cents 
dos mil dos-cents quaranta euros amb vint-i-sis  cèntims. 
Import anual(183.854,78) cent vuitanta-tres mil vuit-cents cinquanta-quatre euros amb setanta 
vuit cèntims, IVA (18.385,48) devuit mil tres-cents vuitanta-cinc euros amb quaranta-vuit 
cèntims. 
    
2. Facultar al Sr. President per signar els documents necessaris. 
 
3.- Comprometem-se a crear una partida en el pressupost per a l’any 2014 i següents, fins el 
termini del contracte, amb consignació suficient per fer front a les despeses derivades 
d’aquest contracte. 
 
El Sr. Severiano Quevedo digué que respecte de les qualificacions de mitjans personals i 
materials el seu grup PP, no ho veien clar que  el valorar es dones la màxima puntuació a  
uns medis que es tindrien en un futur i per aquest motiu s’abstindrien. 
 
El Sr. Juli Dalmau del PSOE digué que havia seguit la tramitació de l’expedient i havia tingut 
la documentació necessària i per això votaria a favor . 



El Sr. Vicenç digué que es sorprenia de la decisió del PP, ja que havien votat favorable a 
l’informe dels tècnics no a la proposta. 
 
Que ell valorava molt positivament disminuir el renous i les emissions de gasos etc.  I que a 
l’expedient hi constava la declaració responsable que havien de complir. 
 
El Sr. Quevedo digué que esperava que així fos. 
 
Sotmesa a votació la proposta fou aprovada amb el següent resultat: 
 

- Set (7) vots a favor del PAS – PSM i PSOE 
- Quatre (4) abstencions del PP 

 
 
SUPLEMENT DE CRÈDIT.- La Secretaria, Maria Dolores Sureda Trujillo, dóna lectura a la 
següent:  
 

P R O P O S T A 
 
SUPLEMENT DE CREDIT 1/14 
 
  Per tal de donar compliment a la Llei orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’estabilitat 
pressupostària i sostenibilitat financera, i d’acord amb l’article 158 i següents del R.D. 
legislatiu 2/2004 de 5 de març per qual s’aprova el text refós de la llei reguladora de les 
Hisendes Locals i atenent al punt 15 de la Llei orgànica 9/2013 de 20 de desembre de control 
del deute comercial amb el sector públic,  es proposa al Ple: 
 
  1.- Aprovar el següent suplement de crèdit: 
 
  PARTIDA                                                                  Crèdit a Suplementar 
   

011-91300 Amortitzacions  300.000,00 € 
   
                    Total ………….. 300.000,00 € 

 
 
 
 
  RECURSOS FINANÇAMENT 
 
    

Partida   
87000 Romanent de Tresoreria per a despeses 

generals 
300.000,00 € 

                    Total……….. 300.000,00 € 
   
   

   
  2.- Publicar-ho al BOIB durant 15 dies hàbils. 
 

 3.- En cas de que no es presentin reclamacions durant el termini esmentat es 
consideraran definitivament aprovats d’acord amb allò establert a l’article 169 del 
R.D.L. 2/2004. 



 
El Sr. Miguel Bernat digué que recolzaria aquest suplement per que entenia que amortitzar 
crèdits era ben necessari.   
Sotmesa a votació la proposta fou aprovada per unanimitat dels assistents. 
 
 
RECONEIXEMENT EXTRAJUDICIAL DE CRÈDIT: La Secretaria, Maria Dolores Sureda 
Trujillo, dóna lectura a la següent:  
 

P R O P O S T A 
 
RECONEIXEMENT EXTRAJUDICIAL DE CREDITS 1/2014  
 
  Per tal de comptabilitzar despeses corresponents a exercicis anteriors  i no 
havent-hi consignació suficient per fer front a la despesa, d’acord amb l’article 60.2 del R.D. 
500/1990, de 28 de desembre, i atenent al punt 15 de la Llei orgànica 9/2013 de 20 de 
desembre de control del deute comercial amb el sector públic s’instrueix el present expedient  
i es proposa a l’Ajuntament Ple: 
 
Partida de despeses: 
  

932-22708 Serv. Recaptació a favor de l’entitat 16.918,05 € 

340-62200 Piscina i centre esportiu 275.476,42 € 

230-22706 Servei gestió centre dia i nit 17.310,96 € 

230-22709 Menjador centre dia i nit 3.684,60 € 

162-22700 Neteja i condicionament 3.327,95 € 

163-22700 Neteja i condicionament 1.509,79 € 

165-21305 Enllumenat 319,66 € 

150-22199 Altres subministraments 810,22 € 

      Total.............................. 319.357,65 € 

 
 
2- Aprovar el corresponent suplement de crèdit per les partides esmentades al reconeixement 
extra-judicial i amb el finançament següent: 
   
     
                         87000 Romanent de Tresoreria per a despeses generals       92.881,40 € 
              76117 Subvenció CIM          226.476,25 € 

 
 
El Sr. Miguel Bernat digué que no era un reconeixement extrajudicial de crèdit, ja que no hi 
havia un llistat de les factures, si no un llistat de despeses i la partida corresponent del 
pressupost. Que entenia que hi havia una despesa incontrolada i que el seu grup votaria en 
contra. 
 
Sotmesa a votació la proposta  de suplement de crèdit i reconeixement extra judicial de crèdit, 
fou aprovada amb el següent resultat: 
 

- Sis (6) vots a favor del PAS – PSM 
- Quatre (4) vots en contra del PP 
- Una (1) abstenció del PSOE 

 



 
 
MOCIO MODIFICACIÓ DE LA LLEI D’AVORTAMENT.- La Sra. Francisca Torres de la 
Fuente dóna lectura a la següent:  
 

Assumpte:  Moció sobre la Llei de protecció de la vida del concebut però no 
nascut 

EXPOSICIÓ DE MOTIUS 

 

El Consell de Ministres ha aprovat la polèmica reforma de la llei de l'avortament. La llei canvia 
de nom i és ben explícit: Llei de Protecció de la Vida del Concebut. La nova regulació , 
retorna la legislació espanyola al marc normatiu del 1985. 

L'avortament només serà possible en dos casos: si es tracta d'una violació o si l'embaràs 
suposa un perill per a la salut física i psíquica de la dona. En el mateix sentit, la presència de 
malformacions fetals no serà motiu d'avortament, només l'efecte psicològic que suposin en 
l'embarassada. 

Fins ara... 
a) Qualsevol dona podia avortar lliurement dins de les primeres 14 setmanes i tenia 

dret a fer-ho dins del sistema públic de salut.   

b) Si hi havia "greu risc per a la vida o la salut de l'embarassada", anomalies del fetus o 
risc de "greus anomalies" segons un dictamen mèdic, el termini s'allargava fins a les 
22 setmanes.   

c) No hi havia límit temporal si es detectaven anomalies fetals "incompatibles amb la 
vida" o "una malaltia extremadament greu i incurable" i així ho certificava un comitè 
clínic. 

Amb la nova llei... 

Es restringeix la possibilitat d'interrompre l'embaràs a dos casos: 

 "Evitar un greu perill per a la vida o la salut física o psíquica de l'embarassada", 
fins a la setmana 22.    

 En cas de violació i sempre que sigui dins les primeres 12 setmanes. 

Un cop eliminat el supòsit de malformació o greu malaltia del fetus, només es podrà 
interrompre la gestació quan s'acrediti un risc per a la salut física o psíquica de la mare durant 
les 22 primeres setmanes. Per la qual cosa, la dona haurà de reunir dos informes mèdics de 
facultatius de centres diferents i aliens a la clínica on es practicaria. Amb els documents a la 
mà li explicaran els riscos que suposa la intervenció i un altre metge haurà de signar un 
certificat en què s'especifiqui que se li ha atorgat tota la informació pertinent perquè pugui 
prendre una decisió "lliure" després de reflexionar durant set dies. 

Si el perill psíquic per a la dona tingués l'origen "en anomalies incompatibles amb la vida del 
fetus", l'informe de la mare només hauria d'estar corroborat pel metge de la gestant, però 
seria necessari un altre document que donés fe de l'estat de l'embrió. Mai es podrà avortar 



després de les 22 setmanes de gestació, tret que aquesta anomalia de l'embrió "incompatible 
amb la vida" no hagi estat detectada a temps o hi hagués "un perill vital per a la dona". 

El paper dels metges es complica considerablement, per primera vegada es regula en detall 
l'objecció de consciència dels professionals sanitaris, però caurà sobre ells l'única 
responsabilitat penal. Com passa ara si practiquen una interrupció de la gestació fora dels 
supòsits establerts, podran tenir pena de presó d'entre un i tres anys. I, si s'interpreta que han 
enganyat la dona per dur-lo a terme, es podria arribar a una pena d'entre quatre i vuit anys. 

Quan entri en vigor la futura regulació, les clíniques avortistes no es podran anunciar, ni 
tampoc es podrà fer publicitat de productes que interrompin el procés de gestació. La nova 
llei de l'avortament és clarament un altre clar retrocés en els drets ja consolidats que fins ara 
teníem, una llei molt restrictiva que empeny la dona a avortar en la clandestinitat o a 
l'estranger.  Les que tenguin doblers potser ho facin així, i les que no avortaran en la 
clandestinitat amb el risc que suposa, a més de possibles conseqüències greus per a la salut 
.  

Amb aquesta Llei l'avortament deixa de ser un dret lliure de la dona.  No hi ha cap raó clínica 
que justifiqui la necessitat de canviar una llei que funciona i que no ha estat conflictiva.  

Per tot això, proposam al plenari de l’Ajuntament d'Esporles l’adopció de les següents: 

 

PROPOSTES D’ACORD 

1.-  El ple de l'Ajuntament d'Esporles insti al Govern de l'Estat a retirar de 
l’avantprojecte de Llei del Govern central sobre la Llei de protecció de la vida del 
concebut, de manera immediata, estudiant i consensuant altres alternatives per a què 
les dones segueixin tenint la mateixa llibertat per avortar com tenien fins ara. 

 
2.-  El ple de l’Ajuntament d'Esporles insti al Ministeri d’Ocupació i Seguretat Social a 
què atengui les conseqüències de no atendre a totes les dones que no puguin 
interrompre el seu embaràs amb tot el que això implica, tant com per a fills no desitjats 
com per els casos d'infants amb deficiències. 

 
3.- Promoure un pacte local a favor dels drets sexuals i reproductius i de la interrupció 
voluntària de l’embaràs que: 

 Parteixi del reconeixement del respecte als drets sexuals i reproductius de les dones 
com a drets humans. 

 Impulsi mesures d’educació sexual i planificació familiar per tal de que totes les 
persones puguin conèixer i gaudir plenament la seva sexualitat, evitant embarassos no 
desitjats, i coneixent les mesures per evitar les malalties de transmissió sexual, 
especialment entre la població adolescent. 

 Impulsi les consultes específiques pels joves dins l’àmbit sanitari, per tal que aquests 
puguin consultar lliurament tots els seus dubtes en temes de sexualitat. 

 Faciliti l’administració dels mètodes anticonceptius més adients, incloent la píndola del 
dia després si és necessària, garantint la intimitat i la confidencialitat, dins el sistema 
públic de salut. 

 Garanteixi la interrupció voluntària de l’embaràs dins del marc de la llei de terminis que 
suposa la llei 2/2010 de Salut Sexual i Reproductiva i de la Interrupció voluntària de 



l’embaràs en el sistema públic de salut, garantint la intimitat i la confidencialitat. 

El Sr. Juli Dalmau digué que recolzaria la proposta, per que s’estava el que es 
pretenia era tornar enrere i destruir tot el que s’havia aconseguit. Que no s’intentava 
cercar el consens, si no aplicar la majoria. 

El Sr. Miguel Bernat digué que no entraria en discussió i que el seu grup s’abstindria, 
ja que el tema estava en debat intern en el seu propi grup. 

 

 
Sotmesa a votació la moció fou aprovada amb el següent resultat: 
 

- Set (7) vots a favor del PAS – PSM i PSOE 
- Quatre (4) abstencions del PP 

 
 
MOCIÓ DECLARACIÓ DELS SÍMBOLS D’INTERÈS LOCAL I EN FAVOR DE LA 
LLIBERTAT D’EXPRESSIÓ.- La Sra.  Maria Ramon Salas dóna lectura a la següent  
 

MOCIÓ 
 

L'article 4 de la llei sobre l'ús dels símbols institucionals de les Illes Balears, aprovada pel 
Parlament de les Illes Balears en sessió de dia 19 de desembre, estableix una prohibició 
genèrica a l'ús de símbols en els mobles i immobles afectes als serveis públics propis de la 
comunitat autònoma de les Illes Balears, exceptuant-ne els oficials, per exemple, les 
banderes, ensenyes, els escuts i els "altres símbols distintius" acordats per les Corporacions 
Locals. 

 

Axí mateix, l'apartat 2) b) de l'article 4 de la Llei sobre l'ús dels símbols, també permet aquells 
altres símbols “representatius de declaracions oficials d'interès local, autonòmic, nacional o 
internacional”. 

 

L'Estatut d'Autonomia (art. 88.1), la Constitució Espanyola (art. 20.1), la Declaració de Drets 
Humans, els Pactes internacionals de drets civils i polítics i de drets econòmics, socials i 
culturals; i la Convenció Europea de Drets de l’Home i Llibertats Fonamentals, consagren, 
com un dret fonamental, expressar i difondre lliurement els pensaments, les idees i les 
opinions mitjançant la paraula, l’escriptura o qualsevol altre mitjà de reproducció. La 
Constitució precisa que “l’exercici d’aquest dret no podrà ser restringit per mitjà de cap tipus 
de censura prèvia”. 

 

Els ajuntaments, com a poder públic, tenen el deure de respectar, protegir i promoure els 
drets fonamentals, entre ells el de la llibertat d'expressió i el dret a la participació plural de la 
societat civil en la vida pública, a opinar, a dissentir i a manifestar qualsevol desacord, a 
través de diferents formes expressives. 

La senyera de les quatre barres és un símbol tradicional de la identitat de Mallorca i les Illes 
Balears, i forma part del patrimoni simbòlic del poble d’Esporles  ja que en forma part del seu 
escut. Podem dir, per tant, que històricament la senyera és un símbol propi utilitzat al 



municipi, per la qual cosa escau declarar-lo formalment com a símbol d'interès local als 
efectes de l'article 4 de la llei de símbols. 
Així mateix, moltes escoles han adoptat un llaç amb la senyera de les quatre barres com a 
expressió de compromís amb la llengua catalana i la seva normalització, per la qual cosa la 
declaració oficial d'aquest ajuntament les preservarà, pel que fa a aquest símbol, d'una 
censura prèvia governamental. 

A més, l'ajuntament declara el seu respecte per la llibertat dels centres per fer servir els 
símbols que considerin adients en la seva tasca cívica-educativa i ofereix el seu suport davant 

qualsevol intromissió governamental contra la seva llibertat d'expressió. 

 
La declaració de símbol oficial d'interès local per part de l'Ajuntament del llaç quatribarrat o de 
qualsevol altre símbol expressió de la llibertat de consciència i de la llibertat ideològica, ha de 
tenir l'efecte de permetre l'ús d'aquest símbols sense la necessitat de cap autorització prèvia 
de la conselleria competent, i poden ser penjats a tots els edificis afectats als serveis públics 
de la  Comunitat Autònoma de les Illes Balears ubicats en el seu municipi. La declaració de 
símbol oficial d'interès local circumscrit a un centre escolar té l'efecte d'alliberar el centre de la 
censura prèvia governamental pel que a l'ús del símbol en el propi centre o en les seves 
activitats. 

 
Per tot això, l'ajuntament d’Esporles proposa l'adopció dels següents 
 

ACORDS 
 

1.- Declarar la senyera de les quatre barres (inclòs el llaç quatribarrat) com a símbol oficial 
d'interès local als efectes de l'apartat 2) b) de l'article 4, de la Llei sobre l'ús dels símbols 
oficials de la Comunitat Autònoma de les Illes Balears. 
 
2.- Declarar el suport municipal a les manifestacions simbòliques aprovades pels centres 
escolars del municipi i demanar al Govern que reconsideri l'exigència d'autorització prèvia 
prevista en l'article 4 de la llei de símbols. 
 
El Sr. Juli Dalmau digué que abans volia posar de relleu l’opinió favorable  a la moció que a 
l’art. 6 de l’Estatut d’Autonomia, es descriu i defineix el que son un fet històric les quatre 
barres roges. 
 
Que era una llei fora de lloc, no una demanda ciutadana. Que el Govern havia provocat un 
conflicte educatiu bastant greu. Que l’oposició havia intentat introduir esmenes, com rebutjar 
qualsevol símbol nazi o feixista que no ho havien recollit. 
  
El Sr. Miguel Bernat digué que podien entrar en un debat històric i entenia que no havien 
d’invertir més temps amb aquesta qüestió. Que les quatre barres tenien historia, però que 
entenia que no s’havien de fer seu un símbol d’una altre Comunitat Autònoma. 
 
El Sr. Batle sense voler entrar en polèmica dóna lectura a la següent carta: 
 
Honorable Sra. Consellera d’Educació  
Govern de les Illes Balears 
 
    

     Esporles, 30 de gener de 2014 



 
 
 En referència la preocupació per la Llaçada pintada a la façana del CP Gabriel Comas 
i Ribas, d’acord amb l’entrada en vigor de la Llei de símbols, vull manifestar-li que aquesta 
llaçada va ser pintada per la Delegació de l’Obra Cultural Balear a Esporles, amb la 
corresponent autorització per part d’aquest equip govern, i que, de moment, NO FEIM 
COMPTES RETIRAR-LA. Precisament la llaçada amb la senyera (que forma part del nostre 
escut, per cert) representa la lluita per aconseguir un ús regular de la nostra llengua dins tots 
els àmbits de la nostra societat; no perquè considerem que sigui millor o pitjor que les altres, 
sinó perquè és la nostra, la dels nostres pares i mares, la dels nostres padrins i padrines, la 
dels nostres avantpassats, en definitiva. I si no ho feim nosaltres, qui creu que ho farà Sra. 
consellera, els andalusos? els murcians? els castellans? 
 

És massa demanar que els mallorquins i mallorquines tenguem el dret a poder 
expressar-nos en qualsevol àmbit de la nostra societat en la nostra llengua? O, fins i tot, és 
massa demanar que els mallorquins i mallorquines ens puguem expressar?  
 
 De totes maneres, senyora consellera, aquest no és el problema de la nostra escola. 
El problema principal que tenim a dia d’avui és que mai havíem tengut tants d’alumnes amb 
tants pocs professionals. Mai no havíem tengut tants de casos d’integració amb tants pocs 
educadors especialitzats per poder-los atendre. En lloc d’ampliar-ne el nombre -la plantilla 
existent ja era deficient-, heu fet el contrari: minvar-la i retallar-la fins a 6 places. A més a 
més, hem d’afegir que no es cobreixen les baixes laborals si no és després dels 30 dies, o 
que envien substituts a partir dels quinze dies. En termes d’inversió per a la millora de les 
instal·lacions, l’aportació de la Conselleria ha estat totalment nul·la tot i les mancances dels 
nostre centre que prou bé coneixen perquè han estat comunicades a la Conselleria  en 
reiterades ocasions.  Les aportacions de la Conselleria d’Educació a l’Escoleta Infantil 
Municipal són gairebé ridícules,  la qual cosa provoca que els pares i mares, i el mateix 
ajuntament, hagin de suportar damunt la seva esquena gairebé la totalitat del seu cost. 
 
 I com a Esporles, m’imagin la resta de centre escolars de la resta de pobles i de 
Ciutat. No debades, seguim essent una de les comunitats amb un índex estrepitós de fracàs i 
abandonament escolar  i, francament Sra. consellera, crec que poc té a veure amb les 
llaçades, i molt amb què no hi destinen els recursos que realment serien necessaris. 
 
 Per tant, Sra. consellera, li deman, des de la responsabilitat que el fet de ser el batle 
m’exigeix, que deixi de perdre el temps i els recursos en polèmiques totalment absurdes i 
estèrils, que no ens faci perdre el temps a nosaltres, que prou feines tenim, que deixi de 
cercar la provocació constant amb els docents, que els deixi fer feina tranquils i que es posi, 
d’una vegada,a fer feina per solucionar els problemes REALS que tenim als nostres centres. 
 
 
Miquel Ensenyat Riutort 
Batle d’Esporles  
  
 
Sotmesa a votació la moció fou aprovada amb el següent resultat: 
 

- Set (7) vots a favor del PAS – PSM i PSOE 
- Quatre (4) vots en contra del PP 

 
 
 



MOCIO PP EXPEDICIÓ TARGETES CÀRREGA I DESCÀRREGA.- Que presenta al Ple de 
l’Ajuntament d’Esporles, el grup municipal del Partit Popular. 
 

EXPOSICIO DE MOTIUS 
 
Vist que a dia d’avui els vehicles comercials d’Esporles no poden sol·licitar la targeta de càrrega i 
descàrrega al nostre ajuntament i que per fer-ne ús han de sol·licitar-les a l’Ajuntament de 
Palma. 
 
Per tot l’exposat, el grup municipal del Partit Popular a l’Ajuntament d’Esporles proposem al Ple 
que adopti el següent: 
 

ACORD 
 
1.- Instar a l’equip de govern a que redacti una ordenança a on es reguli l’expedició de la targeta 
de càrrega i descàrrega municipal.  
 
El Sr. Vicenç Vidal explicà que les targetes de càrrega i descarrega les emetia la Conselleria 
d’Indústria. 
 
El Sr. Bernat digué que es referia a les petites furgonetes que aquestes emetien els 
ajuntaments. 
 
Desprès de parlar del tema es proposa canviar la proposta en el següent sentit: 
 
- Aprovar que l’equip de Govern estudies  el tema, respecte de les targetes d’aquest ajuntament i 
si servirien per utilitzar a altres ajuntaments.   
 
Sotmesa a votació la proposta fou aprovada per unanimitat dels assistents. 
 
 
MOCIO ORDENACIÓ TRAFIC COSTA DE SON TRIES.- Que presenta al Ple de l’Ajuntament 
d’Esporles, el grup municipal del Partit Popular. Dóna lectura el Sr. Miguel Bernat Bosch. 
 

EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
 
Vist que al carrer Costa de Son Tries hi ha una gran afluència de tràfic, permetent la circulació a 
doble sentit i l’estacionament als dos costats de la carretera, amb la perillositat que aquest fet 
provoca en gran nombre d’ocasions, i amb el greuge afegit que aquest carrer forma part de la 
ruta TIB.  
 
Per tot l’exposat, el grup municipal del Partit Popular a l’Ajuntament d’Esporles proposem al Ple 
que adopti el següent: 
 
ACORD 
 
1.- Instar a l’equip de govern que estudií un pla de reordenació de la circulació del carrer Costa 
de Son Tries i que es pugui aplicar de manera immediata. 
 
El Sr. Vicenç Vidal digué que reconeixia que hi havia una problemàtica a la costa de Son Trias.  
Que havien pensat en distintes solucions, inclòs havien tingut reunions amb els del TIB. Que era 
una decisió mala de prendre que pareixia que faltava valentia per retirar l’aparcament . 
 



El Sr. Miguel Bernat digué que l’equip de govern era el que havia de prendre les decisions i qui 
havia de resoldre els problemes, que aquest en concret quedava damunt la taula. 
 
El Sr. Juli Dalmau digué que era un usuari d’aquest lloc i que efectivament existia un problema, 
que s’incrementava amb el BUS. 
 
Desprès de distintes intervencions a càrrec dels membres de la corporació es proposa: 
 
Aprovar de fer un estudi tècnic en distintes propostes.   
 
Sotmesa a votació la moció fou aprovada per unanimitat dels assistents.  
 
 
PRECS I PREGUNTES.-  
 
El Sr. Juli Dalmau  Que en altres plens havia demanat que es substituïen el arbres que 
s’havien retirar i que només i restava el tronc, si estava previst fer-ho? i quant?. 
 
Demana com estava el tema de l’aturada de BUS que a més de estar a un mal lloc, es 
trobava en condicions deplorables, si es podia canviar de lloc. 
 
He vist al pressupost un parc de vida saludable, on esta previst ubicar-lo?, crec que un bon 
lloc seria el bosquet que precisa d’una intervenció.   

 
El Sr. Miguel Bernat demanà que si li podien actualitzar les demandes que te aquest 
ajuntament amb el jutjat. 
 
El Sr. Antoni Asensio que si es estava previst canviar el arbres. 
 
El Sr. Vicenç Vidal que havia fet una visita amb l’empresa i els tècnics per canviar la parada 
del BUS de lloc, que els tècnic varen concloure que no era possible canviar-la de lloc. 
 
Juli Dalmau seria convenient informe del consorci de buses i arreglar parada.  
 
 Un  cop examinats els punts assenyalats a l’ordre del dia, essent les vint-i- dues hores 
i trenta minuts, el Sr. Batle aixeca la sessió, i per fer-hi constar el que s’hi ha tractat, jo la 
Secretària en donc fe, i amb el seu Vist-i-plau estenc la present Acta al lloc i la data 
assenyalats a l’encapçalament. 
 
 Esporles, 30 de gener de 2014. 
 
La secretària       Vist i plau 
          El batle  


